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Republika e Kosovës 
Republika Kosovo-Republic of Kosovo 

Kuvendi - Skupština - Assembly 
 

VI Saziv 

Jesenje zasedanje  

Komisija za strane poslove, dijasporu, i strateške investicije    

Sednica br. 37 

Priština, od 28.01.2018, u 13:00časova 

Zgrada skupštine, sala N-10 

 

Z a p i s n i k  

 

Sednici učestvovali: Vjosa Osmani-Sadriu, Time Kadrijaj, Danush Ademi, Glauk Konjufca, 

Dukagjin Gorani, Doruntinë Maloku-Kastrati, Elmi Reçica i  Evgjeni Thaçi-Dragusha.  

 

Odsutni : Fitore Pacolli, Srđan Mitrović i  Zafir Berisha. 

 

Drugi učesnici: Blerta Bejtullahu, EUSR/EU Office; Nol Ademaj, KDI; Naim Jakaj, Skupština 

Kosova; Bunjamin Hoti i Agron Avdyli, praktikanti u RG - LDK; Blerim Sallahu, Skupština 

Kosova; Avni Zogiani, RG -LVV i mediji    

 

Osoblje za podršku komisije: Minire Hasani i  Manush Krasniqi. 

 

Sednici predsedavala: Vjosa Osmani-Sadriu, predsednica komisije. 

 

Dnevni red: 

 

1. Usvajanje dnevnog reda; 

2. Usvajanje zapisnika održanih sednica od  13, 17 i 19  decembar 2018,god.; 

3. Razmatranje Nacrt –plana rada Komisije za 2019, god.;  

4. Razmatranje i usvajanje  Izveštaja o radu Komisije za 2018, god.;  

5. Ostalo.  

 

 

1. Usvajanje dnevnog reda; 

 

Dukagjin Gorani – Zatražio je da se u sledećoj sednici komisije uvede u dnevni red i Nacrt zakona 

o dijalogu, koji je trebao biti deo ove sednice.  

 

Vjosa Osmani Sadriu – rekla  je da ne može jednostrano ući u dnevni red i da Nacrt zakona o 

dijalogu nije ispunio rokove utvrđene u Poslovniku Skupštine. Predložila je da se od  Skupštine 

zatraži mišljenje o zakonodavstvu skupštine na ustavnoj  osnovi ovog nacrta zakona. 

 

Dukagjin Gorani – ako se danas dogovorimo o datumu održavanja sledeće sednice komisije, 

takođe možemo da se dogovorimo da se takva procedura razvija u toku  perioda do sledeće sednice  
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Elmi Reçica – mi možemo da tokom ove nedelje razmotrimo ovaj zakon, jer ovo nije pitanje koje 

može da se odloži, jer se zakon tiče dijaloga sa Srbijom. Mi to moramo tretirati, a komisija o 

zakonima je obavezna da razmatra svaki zakon.  

 

Doruntinë Maloku- Kastrati – predložila je da komisija u ovoj sednici tretira nacrt zakona o 

dijalogu, je hitno pitanje.  

 

Dukagjin Gorani, - pozivajući se na predlog poslanice  Maloku, rekao da  PSD  ne žuri sa ovim 

zakonom, i svrha ovoga zakona je da ono što je formulisano  o dijalogu  u rezoluciji Skupštine da 

se pretvori u tekst i zakonsku obavezu. On je mišljenja da bi Komisija trebala da razmotri ovaj 

zakon sledeće nedelje 

 

Nakon diskusija, predsednica je ustanovila da komisija sa većinom glasova donela ovaj: 

 

Zaključak  

 

Nacrt  Zakona br. 06/L-145 o obavezama, odgovornostima i nadležnostima Državne delegacije 

Republike Kosova, u procesu dijaloga sa Republikom Srbije, Razmatraće se sledeće nedelje, 4 

februara  2019 (ponedeljak ).  

 

 

2. Usvajanje zapisnika održanih sednica od  13, 17 i 19 decembar 2018,god.; 

 

Predsednica je ustanovila da komisija usvojila zapisnike održanih sednica od 13, 17 i  19 

decembra  2018,god. 
 

 

3.Razmatranje Nacrt –plana rada Komisije za 2019, god.;  
 

Vjosa Osmani Sadriu – zahtevala je od članova komisije da daju svoje predloge da bi se izradio 

što ambiciozniji radni plan rada za 2019, god. Pozivajući se na prethodni sastanak na kojem se 

razgovaralo o izradi plana za posete i slanje poziva homolognim komisijama, zatražila je  predloge 

članova za bilo koju konkretnu državu za slanje poziva. Što se tiče razvoja poseta u inostranstvu, 

ona  je najavila da razgovara sa ambasadom Kosova u Nemačkoj i Londonu, ali mogu se predložiti 

i druge zemlje. Ona je dodala da bi tokom ovog mandata trebalo pokriti sve države Kvinta i neke 

zemlje izvan Evrope. 
 

Elmi Reçica - predložio je da se poseti Nemačka, Francuska, i Holandija,  jer se odnose na 

liberalizaciju viza  i da šalju pozivnice pet, zemljama EU koje nisu priznale Kosovo. On je dodao 

da je ovo pitanje  teško ostvariti , ali svi napori moraju biti učinjeni kroz koordinaciju sa grupama 

prijateljstva. On je izrazio mišljenje da ako se postiže da se privuče  jedan predstavnik homologne 

komisije iz ovih zemalja koje nas nisu priznale, to bi bila prednost za Kosovo. 

 

Evgjeni Thaçi -Dragusha – izrazila je mišljenje da treba da se poziva ministarka MEI, da bi se 

informisali o tome koja bi mesta trebalo posetiti i gde bi komisija mogla dati svoj doprinos što se 

tiče liberalizacije viza. Što se tiče individualnih poseta članova komisije, izrazila je mišljenje da 

ubuduće, komisija treba da prethodno obavestiti zašto se posećuje  određena država, jer se ne znaju 

razlozi  zbog čega su održani ti sastanci. U vezi radnog plana, komisija je formirala nekoliko radnih 

grupa o nadgledanju sprovođenja zakona, koji nisu nikada aktivizirani i nema  nikakve informacije 

o njihovom radu.   

 

Vjosa Osmani Sadriu, - što se tiče viza, obavestila ih je da većinom slučaja pozivnice stižu za 

predsednika komisije, i da je sve vize sažela u jednom izveštaju, koji se nalazi u upravi  komisije. 



3 

 

Ona takođe je rekla, da se u prošloj sednici zahtevalo  od svakog člana da se preda kratak izveštaj 

svih aktivnosti u oblasti strane politike. Predložila je da se ubuduće, za sve ostvarene posete, 

obavesti komisija nakon posete.  

 

Elmi Reçica -  parlamentarne  komisije i  parlament  funkcionira na osnovi dogovora, i moramo 

izbeči uže političke orijentacije. Dalje je obavestio da je stvoreno pravilo koje je nasleđeno, da se 

svaka poseta diskutira pre odlaska . Reçica je rekao da u vreme kada je on predvodio ovu komisiju, 

organizovan je jedan Samit parlamentarnih komisija koji je bio veoma važan i imao svoju težinu  

 

Vjosa Osmani- Sadriu, - što se tiče aktivnosti komisije, obavestio ih je da su održane više sednica 

od stalnih komisija i da komisija ne može imati više nacrta zakona nego onih koji se prosleđuju od 

strane Predsedništva Skupštine. U vezi organizovanja samita, rekao je da je diskutirao sa 

predsednicom Komisije za Evropske Integracije o organizaciji sličnog samita, dodajući da 

finansijski aspekat predstavlja problem. Dao im do znanja da će se tokom ove godine pozvati 

ambasadori Kvinta u  komisiji da bi diskutirali o bilateralnim odnosima, nakon država Kvinta, 

pozvaće se i predstavnici  drugih država. Što se tiče radnog plana komisije, rekao je da se za 

izveštavanje predloženo da se poziva Ministarstvo za Evropske Integracije, Ministarstvo 

inostranih poslova, Ministarstvo dijaspore, Ministarstvo unutrašnjih poslova, Ministarstvo 

zdravstva , Ministarstvo Finansija, KIESA i Ministarstvo trgovine i industrije. Dok što se tiče 

poziva delegacija, predloženo je da se pozivaju 5 država EU-e koje nisu priznale našu državu i da 

se posete tri države.  

 

Glauk Konjufca – zahtevao je da se nastavlja sa nedovršenim izveštavanjem od prošle godine,  

ministra  Ministarstva za Inostrane poslove,  koji je obećao da će za ostala pitanja izveštavati 

komisiju. Izrazio je mišljenje da je ovo razložan zahtev pošto je u međuvremeno proizašlo još puno 

drugih pitanja, posebno što se tiče pitanja priznanja. Prema  izjavi jednog ambasadora Kosova 

medijima, koji je problematizovao način pristupa Ministra inostranih poslova za dobijanje 

priznanja od država, rekao je da komisija mora uzeti u obzir ova nastojanja i da treba zatražiti 

objašnjenja od ministra.  

 

Vjosa Osmani- Sadriu – komisija će proslediti pismo ministru inostranih poslova i zatražiti od 

njega da u periodu od dve nedelje, odnosno do 12 februara 2019 , predloži jedan datum da nastavi 

sa izveštavanjem koje nije završeno. Osmani takođe je obavestila da je Predsedništvo Skupštine 

odobrila Strategiju o među institucionalnom saradnjom u oblasti strane politike , osim tačke 4.1.2.  

 

Glauk Konjufca – predložio je da se formira jedna radna grupa kojoj  je cilj da radi sa 5 država 

EU-e, koje nisu priznale našu zemlju, i koja  bi izbliza pratila države gde se radikalno menjaju  

političke snage, koje nisu priznala Kosovo.  On je zahtevao da ova radna grupa istražuje i stvori 

strategiju  preko koje bi Komisija za inostrane poslove savetovala MIP, da su stvoreni uslovi  za 

uspostavljanje odnosa sa određenom zemljom. 

   

Vjosa Osmani -Sadriu – ako se ove godine počinjemo da radimo na strategiji samo za 5 zemalja 

EU koje ne priznaju našu zemlju,  onda je to ostvarivo i treba da se sarađuje sa drugim ljudima 

koji imaju takve odnose koji mogu ublažiti protivljenje u odnosu na Kosovo. 

 

Elmi Reçica – rekao je da je to preveliko opterećenje za komisiju , ali vredi pokrenuti ovo pitanje, 

pošto nije preduzet nijedan korak u ovome pravcu. On je mišljenja da Komisija može dobiti 

podršku MIP i od drugih institucija. On je rekao da je iz ovog razloga insistirao da se podeli Uprava 

za Međunarodne odnose u posebnu direkciju i da je učinjena greška što nije podržan predlog 

komisije o ovom pitanju. 

 

Nakon diskusija, predsednica je ustanovila da je komisija donela ovo  
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Zaključak  

 

Formira se radna grupa da bi analizirala odnose sa 5 država EU-e koje nisu priznale Kosovo, 

predvođen od Glauk Konjufca, u radnoj grupi gde se pozivaju svi učesnici komisije. 

 

Evgjeni Thaçi- Dragusha – predložila je da radni plan komisije, tačka izveštaj progresa, naziva 

se izveštaj o zemlji.  

 

Nakon diskusija predsednica je ustanovila da je komisija donela ovo   

 

Zaključak  

 

Odobrava se Plan rada komisije za 2019, god. Sa ovim dodacima:  

 U februaru da se poziva na izveštavanje ministarska MEI gđa. Dhurata Hoxha, kao i 

razmatra u principu nacrt zakona o dijalogu;  

 U martu da se poziva na  izveštavanje ministar MIP, g. Ekrem Mustafa i da se realizuje 

poseta Nemačkoj; 

 U aprilu da se pošalju pozivnice 5 zemljama EU-e koje nisu priznale Kosovo; 

 U maju da se pozivaju na izveštavanje ministar MZ, g. Uran Ismaili;  

 U juni da se realizuje poseta Ujedinjenom Kraljevstvu;  

 U juli da se poziva  na izveštavanje ministar MTI,  g. Endrit Shala; 

 U septembru da se poziva na izveštavanje ministar  MF, g. Bedri Hamza; 

 U oktobru da se poziva  na izveštavanje direktor  Agencije za investicije i podržavanje 

preduzeća na  Kosovu;  

 U novembru da se realizuje poseta Kraljevstvu Holandske;  

 

 

4.Razmatranje i usvajanje  Izveštaja o radu Komisije za 2018, god.;  

 

Nakon rasprava, predsednica je ustanovila da je komisija donela ovo  

 

Zaključak  

 

Usvaja se Izveštaj rada Komisije za 2018, god. Sa dodacima članova u vezi njihovih aktivnosti u 

oblasti strane politike.  

 

 

Sednica završena u 14:30.časova                                                                          

  Predsednica komisije , 

                                                                           __________________ 

                                                                           Vjosa Osmani-Sadriu 

 

Pripremio : 

Pomoćno osoblje komisije. 


